发展中国家人口与发展规划研修班

项目简介表

项目名称	发展中国家人口与发展规划研修班					
承办单位	国家卫生健康委生殖健康家庭保健中心					
举办时间	2022年6月14日至6月27日		项目语言	英语		
邀请国别	发展中国家		计划人数	20 人		
培训目标	1.宣传中国国情和文化。 2.介绍中国在人口与发展领域的政策和管理措施。 3.分享中国在人口发展、消除贫困方面的经验,为发展中国家提供借鉴。 4.促进相互交流,提升参训学员的人口与发展规划水平。 5.促进中国与发展中国家在人口领域的深入交流合作等。					
学员要求	专业背景	——领域或专业:人口与发展相关专业 ——工作岗位:人口与发展领域的政府官员 ——相关领域工作年限:无 ——其他:无				
	年龄	不高于受援国法定退休年龄				
	身体健康	身体健康,能够按要求参加线上培训				
	语言能力	英语听、说、读、写能力满足授课要求				
	其 它	使用腾讯会议平台,学员需自备听课设备和网络,承办单位提供参与授课的远程技术协助				
培训内容介绍	培训内容由云课堂、云座谈、云参观等组成,具体如下: 一、云课堂 1.介绍中国统筹解决人口与发展问题的战略和实践; 2.介绍中国推进经济社会发展,消除绝对贫困的理念和实践; 3.介绍中国保持人口与环境协调发展的方案和实践; 4.介绍中国促进公平,赋予妇女权力的努力和实践; 5.分享中国在推进可持续发展方面的规划和管理; 6.分享中国在提高生殖健康水平、应对老龄化等方面的规划和案例; 7.探讨中国与发展中国家在人口与发展南南合作框架下的合作机制。 二、云座谈 1.各国妇幼健康服务情况交流分享。相互了解各国开展人口与发展工作的现状、成功经验,合作交流的基础。 2.各国人口与可持续发展规划交流分享。讨论各国在人口与可持续发展规划方面面临的挑战和应对措施。 3.学员研修心得交流分享。交流培训学习的体会,发展中国家加强人口与发					

	展合作交流的需求,对中心办班的建议等。						
	三、云参观						
	1.云游"一带一路"。传播中国"一带一路"发展合作倡议。						
	2.云游太仓。领略培训所在地太仓经济社会发展风采。						
	3.云游上海。领略中国第一大都市上海的风采。						
	4.云游苏州。领略中国江南水乡代表、千年古城苏州的风采。						
举办地点	江苏省太仓市	云参观考 察城市	上海市;江苏省;				
	1.培训通过线上直播或录播形式	进行,需要	学员准备网络、电脑、麦克风、				
备注	摄像头等有关设备、软件。 2.教学期间,学员应遵守教学纪律,严格教学时间,执行签到制度,出勤记录作为颁发培训结业证书依据。						
	3.培训通讯平台中个人姓名改为英文(与护照一致)"姓名—国别简称"。						
	4.为保护信息安全和个人隐私,请勿将培训内容和资料分享到社交媒体。						
承办单位 简介	4.为保护信息安全和个人隐私,请勿将培训内容和资料分享到社交媒体。 国家卫生健康委生殖健康家庭保健中心成立于 2005 年,位于江苏省太仓市,是国家卫生健康委直属事业单位,是中国商务部定点援外培训机构,设有人口与发展南南合作伙伴组织中国项目办事处。中心成立 16 年来,积极开展人口发展、卫生健康等领域培训,成为对外合作交流的窗口,取得良好成效。 1.承办援外培训。先后举办相关培训 41 期,为来自世界各地 70 多个发展中国家的 1136 位政府官员、专家学者和技术人员提供人口发展、生殖健康、家庭保健等领域培训,参训学员中包括部长级官员 89 人、司局级官员 176 人。 2.组织国际交流活动。先后组织相关活动 42 场,为来自人口与发展南南合作伙伴组织成员国、联合国人口基金等非政府组织的官员、代表 1765 人提供交流合作服务,推动南南合作等的理念传播、技术交流和经验分享。 3.开展国内培训。先后组织相关培训 105 期,参训人员 10000 余人次,培训主题涉及公立医院改革、财务管理、妇幼保健、生殖健康等,为国家卫生健康政策贯彻落实、卫生健康事业高质量发展、卫生健康人才培养提供重要支持。						
承办单位 联系方式	联系人: 柯震风 (男) 办公电话: +0086-512-53719123 手机: 传真: +0086-512-53719126 电子邮件地址: ctc@ctc-health.org						

Seminar on Population and Development Program for Developing Countries

Name	Seminar on Population and Development Program for Developing Countries						
Organizer	China Training Center of Reproductive Health and Family Care (CTC)						
Time	June 14 - June 27,	2022	Language	English			
Invited Countries	Developing Country	ries	Number of Participants	20			
Objective	 Through the seminar, we have four goals. To introduce China's national conditions and culture; To introduce China's policies and management measures in the field of population and development; To share China's successful experience of population development and eliminating poverty, for providing references for the developing countries; To improve management quality of participants in the field of population and development; 						
	5. To promote mutual exchanges and cooperation in the field of population and development among China and other developing countries.						
	Professional Background	Field or major: population, development and other related majors Position: government official in the field of population and development Working years in related fields: None Others: None					
	Age	No exceeding of the statutory retirement age in participants' own country					
Requirements for Participants	Health Condition	Be in good health and capable of attending online courses as scheduled					
	Language Proficiency Fluent in English (li		stening, reading, speaking and writing)				
	Others	VooV Meeting app will be used for seminar, participants themselves need to prepare necessary equipment and network. The organizer will provide guidance and technical assistance remotely.					
Training Content	Commissioned by the Ministry of Commerce of the People's Republic of China (MOFCOM), China Training Center of Reproductive Health and Family Care (CTC) will hold the "Seminar on Population and Development Program for Developing Countries" in Taicang, Jiangsu Province from June 14 to June 27, 2022. Adopting an online training method with the combination of online lecture, online panel and online visits, the seminar will invite Chinese experts, scholars, and government officials in the field of population and development to share the updated information with the participants. This program is mainly arranged as follows: 1. Online Lecture						

(1) To introduce China's overall planning of population and development, including strategy and practice. (2) To introduce China's concept and practice of eradicating overall poverty and enhancing economic development. (3) To introduce China's overall planning and practice of maintaining population and sustainable development. (4) To introduce China's efforts and practice of promoting gender equality and protecting women's rights. (5) To share China's planning and management of promoting sustainable development. (6) To share China's planning and cases of promoting reproductive health and responding to aging problems. (7) To introduce China's south-south cooperation practice in the area of population and development with developing countries 2. Online Panel (1) Situation exchanging and experience sharing in service of maternal and child healthcare. CTC will arrange online panel for participants, experts and scholars to jointly discuss and share the situation in population and development as well as the successful experience. (2) Participants will have chance to share the planning of population and sustainable development. (3) Participants will also have a chance to share learning experience of this seminar so that we will know the training effect and further improve quality of training courses in the future. 3. Online Visits (1) Cultural experience of "Belt and Road" Documentary. (2) Cloud tour of Taicang. Participants will see the economy and development of host city Taicang through the online video. (3) Cloud tour of Shanghai. Participants will experience the scenery of one of China's most developed City - Shanghai through online video. (4) Cloud tour of Suzhou. Participants will experience the scenery of China's representative city of canal town - Suzhou. **Host City** Taicang, Jiangsu Cities of Online Tours Shanghai, Jiangsu Province 1. The training program will be held online which requires participants to prepare necessary equipment and devices such as internet connection, computer, microphone, camera, etc. 2. Participants should be punctual and well disciplined. The Certificate of Completion will be issued to those who meet all the requirements including good attendance records. Notes 3. Participants should enter the virtual classroom in advance with the screen name "Name + Country" identical to the passport information. 4. Participants should respect and maintain the confidentiality and security of the information and data concerning the Seminar. Course materials will be shared to participants after class, which shall not be posted via social media.

CTC was established in 2005, located in Taicang City, Jiangsu Province. It is a public institution directly under the National Health Commission, and it is also the China Program Office of Partnership in Population and Development, and one of the foreign-aid training institutions of the Ministry of Commerce. Since its establishment for 16 years, CTC has played a window role in international and domestic exchanges and cooperation and achieved good results. 1. CTC organized 41 foreign aid training seminars, providing training in reproductive health, maternal and child healthcare, population development and poverty alleviation for 1136 government officials, experts, scholars, and technicians from more than 70 developing countries, including 89 ministerial level officials and 176 bureau level officials. About the Organizer 2. CTC organized 42 international exchange activities in the field of South-South Cooperation. It has provided services to 1765 official representatives from PPD member countries, UN Population Fund and other non-governmental organizations, and promoted knowledge dissemination, technology exchange and experience sharing of South-South Cooperation. 3. CTC carried out 105 domestic training sessions, providing training for more than 10,000 participants. The training content involves the reform of public hospitals, the professional construction of hospital directors, maternal and child healthcare, reproductive health, and other topics in the field of health development. It provides an important guarantee for the implementation of relevant national policies, the improvement of health personnel quality, population health and social sustainable development. Contact Person(s): Mr. Ke Zhenfeng Telephone: 0086-512-53719123 Contact the Organizer Mobile phone: Fax: 0086-512-53719126

E-mail: ctc@ctc-health.org